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Луксембург -- Министри одбране земаља чланица ЕУ договорили су се да појачају
сарадњу са НАТО, застрашени руском акцијом против Украјине и оним што би Кремљ
могао да уради

  

  

Генерални секретар НАТО, Андерс Фог Расмусен дошао је у Луксембург да информише
министре о томе шта Алијанса ради као реакцију на, како кажу западне владе, руску
кампању притисака и застрашивања према Украјини, и да затражи "јацање сарадње" са
Унијом на војном плану.

  

"Потребно је да више заједнички спроводимо обуке и вежбе... тако да смо спремни за
шта год доноси будућност", рекао је Расмусен новинарима. 

  

Многе чланице ЕУ су и чланице НАТО, као што су Британија, Немачка и Француска, али
друге, као Финска, Ссведска, Ирска, Аустрија и Кипар, нису. 

  

ЕУ званичници рекли су да је Расмусен наишао на разумевање. 

  

Француски генерал Патрик де Рузје, председавајући Војног одбора ЕУ, рекао је да су
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министри одбране ЕУ у дискусији углавном одобрили јачање веза између ЕУ и НАТО у
свим областима, од развоја војних капацитета до припрема и учествовања у самим
операцијама. 

  

Маћеј Поповски, заменик шефице Спољне службе ЕУ, рекао је да су недавне акције
руског председника Владимира Путина подстакле чланице ЕУ да преиспитају своје
обавезе у области одбране, у великој мери занемарене због тешке економске ситуације. 

  

Амерички званичници стално критикују релативно ниске буџете за војску у многим
европским земљама сматрајући да амерички порески обвезници на крају сносе нефер
део трошкова. 

  

Руско припајање Крима у марту и наставак застрашивања украјинске владе је деловало
као "знак за узбуну" чланицама ЕУ да озбиљно схвате питања одбране, рекао је
Поповски. 

  

Расмусен је рекао новинарима да је "Руска рука" јасно видљива у Украјини. 

  

"Русија треба да престане да буде део проблема и да почне да буде део решења", рекао
је он.

  

(Бета)
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